

اللجنة الفنية المنبثقة لقطاع مواصفات المنتجات الكيميائية والبترولية والنسيج

٢ - مواصفات منتجات الغزل والنسيج :

أ - المواصفات القياسية الدولية المتبناة بلغتها الإنجليزية :

م	رقم المواصفة الدولي	أسم المواصفة باللغة العربية	أسم المواصفة باللغة الإنجليزية	ملاحظات
١	SASO EN 14041:2012	أنظمة الارضية النسيجية و الطبقية - الخواص الهامة.	Resilient, textile and laminate floor coverings. Essential characteristics	
٢	SASO EN 13854:2012	المنتجات المحشوة بالريش -متطلبات الاجزاء المنجدة.	Manufactured articles solely filled with feather and down. Requirements for upholstered parts and cushions	
٣	SASO EN 14118-3:2012	مواصفات التقوية للحصائر الزجاجية النسيجية (الجدائل المقطوعة والشعيرات المستمرة) - المتطلبات الخاصة.	Reinforcement. Specifications for textile glass mats (chopped strand and continuous filament mats). Specific requirements	
٤	SASO EN 12751:2012	المنسوجات - أخذ العينات للألياف والخيوط والأقمشة للاختبارات.	Textiles. Sampling of fibres, yarns and fabrics for testing	

Textile glass. Yarns. Methods of test and general specifications	الزجاج النسيجي - الخيوط ، طرق الاختبار والمواصفات العامة.	SASO EN 12654-2:2012	٥
Reinforcements. Specification for textile glass chopped strands. Specific requirements	مواصفات التقوية - للجدائل الزجاجية النسيجية - المواصفات الخاصة.	SASO EN 12971-3:2012	٦
Textile glass. Yarns. General requirements for general applications	الزجاج النسيجي - الخيوط المتطلبات العامة للاستخدام العام.	SASO EN 12654-3:2012	٧
Surfaces for sports areas. Procedure for accelerated ageing by immersion in hot water	الاسطح الرياضية - طريقة البلي المعجل بالغطس في الماء الساخن.	SASO EN 13744:2012	٨
Surfaces for sports areas. Procedure for accelerated ageing by exposure to hot air	الاسطح الرياضية - طريقة البلي المعجل بالتعرض للهواء الساخن.	SASO EN 13817:2012	٩
Surfaces for sports areas. Determination of tensile strength of synthetic yarns	الاسطح الرياضية- تعيين قوة الشد للخيوط الاصطناعية .	SASO EN 13864:2012	١٠
Surfaces for sports areas. Determination of thickness of synthetic sports surfaces	الاسطح الرياضية- تعيين سمك الاسطح الرياضية الاصطناعية.	SASO EN 1969:2012	١١

	Surfaces for sports areas. Determination of resistance to impact	الاسطح الرياضية - تعين مقاومة الارتطام.	SASO EN 1517:2012	١٢
	Textiles. Monofilaments. Determination of thermal shrinkage	المنسوجات- تعيين الانكماش الحراري للشعيرات المستمرة الاحادية.	SASO EN 13844:2012	١٣
	Specification for flexible insulating sleeving. Specification requirements for individual types of sleeving. Glass textile sleeving with PVC coating	مواصفات الاكمام العازلة المرنة - متطلبات الانواع الفردية للأكمام المصنوعة من الزجاج النسيجي المغطى بعديد كلوريد الفينيل.	SASO EN 60684-3-406 to 408:2012	١٤
	Specification for flexible insulating sleeving. Specification requirements for individual types of sleeving. Glass textile sleeving with silicone elastomer coating	مواصفات الأكمة العازلة المرنة - متطلبات الانواع الفردية للأكمام المصنوعة من الزجاج النسيجي المغطى بالسيلكون المرن.	SASO EN 60684-3-400 to 402:2012	١٥
	Specification for flexible insulating sleeving. Specification requirements for individual types of sleeving. Glass textile sleeving with acrylic based coating	مواصفات الأكمام العازلة المرنة - متطلبات الانواع الفردية للأكمام المصنوعة من الزجاج النسيجي المغطى بمواد أساسها الأكريليك.	SASO EN 60684-3-403 to 405:2012	١٦
	Reinforcement. Specifications for multi-axial multi-ply fabrics. Specific requirements	مواصفات التقوية للأقمشة متعددة المحاور- متعددة الطبقات - المتطلبات الخاصة .	SASO EN 13473-3:2012	١٧

	Abrasion resistance of protective clothing material. Test methods	مقاومة التآكل لملابس الحماية- طرق اختبار.	SASO EN 530:2012	١٨
	Protective clothing. Determination of resistance to penetration by sprayed liquid chemicals, emulsions and dispersions. Atomizer test	ملابس الحماية – تعيين مقاومة نفاذية السوائل برش المحلول المنتشر. طريقة الرش.	SASO EN 14786:2012	١٩
	Requirements for sleeping bags	اشتراطات أكياس التغطية للنوم.	SASO EN 13537:2012	٢٠
	Precast concrete products. Specification of glassfibres for reinforcement of mortars and concretes	منتجات الخرسانة المصبوبة – مواصفات الألياف الزجاجية لتقوية المونة والخرسانة.	SASO EN 15422:2012	٢١
	Environmental management systems -- Guidelines for incorporating ecodesign	نظم إدارة البيئة – إرشادات لاستخدام التصميم البيئي.	SASO ISO 14006:2012	٢٢
	Environmental management -- Material flow cost accounting -- General framework	نظم إدارة البيئة - حساب تدفق مواد التكلفة- الهيكل العام.	SASO ISO 14051:2012	٢٣
	Greenhouse gases -- Competence requirements for greenhouse gas validation teams and verification teams	غازات الاحتباس الحراري. الاشتراطات المنافسة لغازات الاحتباس الحراري - فرق السلامة والتحقق.	SASO ISO 14066:2012	٢٤

المملكة العربية السعودية
الهيئة السعودية للمواصفات والمقاييس والجودة
الإدارة العامة للمواصفات
إدارة اللجان الفنية
إدارة منتجات الغزل والنسيج